

PATENT ASSIGNMENT COVER SHEET

Electronic Version v1.1
 Stylesheet Version v1.2

EPAS ID: PAT5849713

SUBMISSION TYPE:	NEW ASSIGNMENT	
NATURE OF CONVEYANCE:	ASSIGNMENT	
CONVEYING PARTY DATA		
	Name	Execution Date
	DENNY HECHT	11/27/2018
RECEIVING PARTY DATA		
Name:	CARMEQ GMBH	
Street Address:	CARNOTSTRASSE 4	
City:	BERLIN	
State/Country:	GERMANY	
Postal Code:	10587	
PROPERTY NUMBERS Total: 1		
	Property Type	Number
	Application Number:	16703032
CORRESPONDENCE DATA		
Fax Number:	(317)231-7433	
<i>Correspondence will be sent to the e-mail address first; if that is unsuccessful, it will be sent using a fax number, if provided; if that is unsuccessful, it will be sent via US Mail.</i>		
Phone:	(317)236-1313	
Email:	INDocket@btlaw.com	
Correspondent Name:	BARNES & THORNBURG LLP (AT) - L. MILLER	
Address Line 1:	11 SOUTH MERIDIAN STREET	
Address Line 4:	INDIANAPOLIS, INDIANA 46204-3535	
ATTORNEY DOCKET NUMBER:	52461-301079	
NAME OF SUBMITTER:	CHRISTINE H. MCCARTHY	
SIGNATURE:	/CHRISTINE H. MCCARTHY, Reg. No. 41844/	
DATE SIGNED:	12/04/2019	
Total Attachments: 14		
source=52461-301079-eAssignment-Hecht-Carmeq#page1.tif		
source=52461-301079-eAssignment-Hecht-Carmeq#page2.tif		
source=52461-301079-eAssignment-Hecht-Carmeq#page3.tif		
source=52461-301079-eAssignment-Hecht-Carmeq#page4.tif		
source=52461-301079-eAssignment-Hecht-Carmeq#page5.tif		
source=52461-301079-eAssignment-Hecht-Carmeq#page6.tif		

source=52461-301079-eAssignment-Hecht-Carmeq#page7.tif
source=52461-301079-eAssignment-Hecht-Carmeq#page8.tif
source=52461-301079-eAssignment-Hecht-Carmeq#page9.tif
source=52461-301079-eAssignment-Hecht-Carmeq#page10.tif
source=52461-301079-eAssignment-Hecht-Carmeq#page11.tif
source=52461-301079-eAssignment-Hecht-Carmeq#page12.tif
source=52461-301079-eAssignment-Hecht-Carmeq#page13.tif
source=52461-301079-eAssignment-Hecht-Carmeq#page14.tif

LAWYERS' AND MERCHANTS' TRANSLATION BUREAU, INC.

Legal, Financial, Scientific, Technical and Patent Translations

90 BROAD STREET, SUITE 402

NEW YORK, NY 10004

Certificate of Accuracy

TRANSLATION

From German into English

Date: October 31, 2019

I, Charles Edward Sitch, BA, declare

That to the best of my knowledge and belief, the attached document, prepared by one of its translators competent in the art and conversant with the German and English languages, is a true, correct and accurate translation into the English language of the accompanying documents.



Vice President

**LAWYERS' AND MERCHANTS'
TRANSLATION BUREAU**

CARMEQ

[stamp]

Carmeq GmbH Carnotstraße 4 D-10587 Berlin

Your reference

Your letter

Our reference

+49 – (0) 53 61 – 9 - 971942 Direct dial

Email

Mr. Denny Hecht

Pit Boye Contact partner

Am roten Arnte 13

November 8, 2018 Date

38302 Wolfenbüttel

Your notification of invention 2018/1557

“Deactivation of touch buttons upon actuation of hardware keys”

Dear Mr. Hecht,

We hereby claim your abovementioned invention pursuant to Section 6(1) of the German Employee Inventions Act (ArbEG) insofar as it is not deemed to have already been claimed pursuant to Section 6(2) ArbEG. By virtue of this claim, your rights to the invention pass to Carmeq GmbH pursuant to Section 7(1) ArbEG. We would like to point out that this does not constitute an acknowledgement that your invention is eligible for protection.

The invention is provisionally protected only once a property right has been filed with a patent office. The confidentiality obligation incumbent upon you pursuant to Section 24(2) ArbEG shall remain in place up until the time of the publication of the application for property rights.

We request that you give notification if your stated private address or costs center changes or if you file a parallel improvement idea in relation to this invention. In addition, we ask that you inform us if, as far as you are aware, the subject matter of the patent is going to be used or is being used in the Volkswagen Group and/or by third parties.

Please refer any technical or organizational questions to your **contact** at Volkswagen, **Dr.**

www.carmeq.com

Carmeq GmbH Carnotstraße 4, 10587 Berlin Telephone +49 30 3983537-0 Fax +49 30 3983537-199 Email info@carmeq.com Managing Directors Dr. Stefan E. Ortmann (Spokesperson) Karl Sempf Charlottenburg District Court HRB 86104 B Bank Commerzbank Wolfsburg SWIFT COBADEFF269 IBAN DE44 2694 1053 0684 5051 00

PATENT
REEL: 051176 FRAME: 0035

Boye, using the internal telephone number

In addition, we would also like to offer you the opportunity to enter into the following agreement:

The purpose of this agreement is to set out the fundamental provisions governing the inventor remuneration payable to you by Carmeq GmbH. In addition, it is intended to regulate the waiver of rights arising from individual provisions of the ArbEG which involve a large amount of administrative work in return for the payment of a lump sum.

1. Lump-sum payment for entitlements to remuneration

(1.1) It may currently be uncertain whether the invention will be exploited commercially in the future by Carmeq GmbH. Likewise, no conclusive statements can be made today regarding any potential acquisition of property rights or the validity of property rights domestically and abroad.

Nevertheless, at this time the contractual partners wish to enter into

- a remuneration arrangement for possible internal uses by Carmeq GmbH and undertakings affiliated therewith that cannot be foreseen by the contractual partners, as well as for any effect as a blocking patent, and
- a final settlement of any entitlement to remuneration in the event of non-use (future-use effect of the property right).

In recognition of the inventive achievements and by way of full and final settlement of these potential entitlements to remuneration, Carmeq GmbH shall make an advance payment of _____ for the invention, which amount shall be apportioned in accordance with the co-inventors' shares but shall be at least _____ for each inventor.

(1.2) If a valid patent is granted in respect of the invention with effect initially in Germany,

Carmeq GmbH shall pay an additional amount of _____ for the granted patent by way of full and final settlement of any entitlements to remuneration pursuant to subclause (1.1), which amount shall be apportioned in accordance with the co-inventors' shares. Where no property right with effect in Germany is filed in respect of the invention, the payment shall be made on the occasion of the first grant of a valid foreign patent.

(1.3) This shall not affect the inventor remuneration pursuant to subclause (2). The amounts paid pursuant to subclauses (1.1) and (1.2) can be offset against this.

2. Inventor remuneration in the event of internal use

(2.1) Where total turnover relating to the invention significantly exceeds _____ in the event of commercial exploitation, you will receive in return for this an additional inventor remuneration amount on the basis of the ArbEG and the Official Guidelines for the Remuneration of Employee Inventions in the Private Sector (RL).

The total turnover relating to the invention (exclusive of tax) shall be examined following the legally valid grant/refusal of the property right(s) applied for with effect for Germany. Where no property right is filed with effect for Germany, the examination of use shall take place upon the first grant of a valid patent in respect of the invention or upon the refusal of all of the intellectual property rights applied for in respect of the invention.

(2.2) In addition, the following is agreed for the purposes of further remuneration agreements which may also include future uses:

- Your personal share factor in accordance with RL No. 30 et seq., which takes into account the company's contribution to the making of the invention and your position within the company, is agreed at _____
- The sliding-scale payments in accordance with the table in RL No. 11 shall be applied in the event of internal uses by Carmeq GmbH and undertakings affiliated with it.

www.carmeq.com

Carmeq GmbH Carnotstraße 4, 10587 Berlin Telephone +49 30 3983537-0 Fax +49 30 3983537-199 Email info@carmeq.com Managing Directors Berend Wegner (Spokesperson) Michael Dinné Charlottenburg District Court HRB 86104 B Bank Commerzbank Wolfsburg Account 6845051 Sort Code 26941053 IBAN DE44 2694 1053 0684 5051 00 SWIFT COBADEFF269

- If further co-inventors become involved, Carmeq GmbH shall be entitled to redetermine the co-inventors' shares on the basis of the previous and additional notification(s) of invention as well as the subsequent application(s), and to modify the remuneration regulations (Section 315 of the German Civil Code (BGB)).

3. Lump-sum payment for waiver of rights

(3.1) As consideration for the effects specified below, Carmeq GmbH shall pay, in respect of the invention, an additional amount of _____ which shall be apportioned in accordance with the co-inventors' shares but shall be at least _____ for each inventor. This amount cannot be offset against any future entitlements to remuneration.

(3.2) In return, you release Carmeq GmbH:

- from the obligation to apply for property rights pursuant to Section 13 ArbEG, under which the employer is obliged, without delay, to file an application for the grant of a property right in Germany in respect of an invention of which notification has been given.
- from the obligation to release pursuant to Section 14 ArbEG, according to which the employer must release the invention to the employee inventor for those foreign countries in which the employer does not wish to acquire any property rights.
- from the obligation to provide information about the proceedings for the grant of property rights pursuant to Section 15(1) ArbEG. Once the property right has been published, this information is generally available on Carmeq GmbH's intranet and/or via the patent offices' online databases or can be requested from these patent offices and
- from the obligation to offer pursuant to Section 16 ArbEG, according to which the employer must assign the respective property-right position to the employee inventor, upon the latter's request, if the employer does not wish to pursue further

www.carmeq.com

Carmeq GmbH Carnotstraße 4, 10587 Berlin Telephone +49 30 3983537-0 Fax +49 30 3983537-199 Email info@carmeq.com Managing Directors Berend Wegner (Spokesperson) Michael Dinné Charlottenburg District Court HRB 86104 B Bank Commerzbank Wolfsburg Account 6845051 Sort Code 26941053 IBAN DE44 2694 1053 0684 5051 00 SWIFT COBADEFF269

the grant of a property right or does not wish to maintain a property right that has been granted.

Practical experience shows that the rights under Sections 13, 14 and 16 ArbEG are generally of minor importance for the employee since the employer undertakes the applications itself in the most economically significant countries and also only relinquishes rights from which no further benefit is expected. Foreign property rights or the further prosecution of the property rights offered to you by Carmeq GmbH would therefore in most cases only involve a high level of costs and limited potential for exploitation.

(3.3) Furthermore, Carmeq GmbH wishes to work with you to limit to an acceptable level in terms of administrative burden the information and accounting details provided in respect of remuneration entitlements. For all future remuneration payments, the annual computerized lists administered by Carmeq GmbH and by undertakings associated therewith of the numbers of products relating to the invention that are sold and the unit prices relating to the invention or of the royalty income relating to the invention shall represent the only relevant basis for the remuneration calculation, and any further entitlement to the provision of information and accounting details shall also be limited to this.

A proportion of the amount under subclause (3.1) shall also constitute consideration for this limitation of the information and accounting details provided.

4. Miscellaneous

(4.1) Affiliated undertakings within the meaning of this agreement shall be all current and future domestic and foreign companies of Carmeq GmbH or companies in which Carmeq GmbH has a participation and their respective legal predecessors and legal successors.

(4.2) In the event of licenses being granted to non-affiliated undertakings or companies in which a participation is held, the value of the invention shall be determined by multiplying the gross royalty income by a conversion factor of . The gross royalty income is royalty income excluding VAT.

www.carmeq.com

Carmeq GmbH Carnotstraße 4, 10587 Berlin Telephone +49 30 3983537-0 Fax +49 30 3983537-199 Email info@carmeq.com Managing Directors Berend Wegner (Spokesperson) Michael Dinné Charlottenburg District Court HRB 86104 B Bank Commerzbank Wolfsburg Account 6845051 Sort Code 26941053 IBAN DE44 2694 1053 0684 5051 00 SWIFT COBADEFF269

(4.3) Carmeq GmbH reserves the right to merge several notifications of invention to form one invention. If this is the case with the invention, it may be necessary to modify the original (co-)inventors' shares as a result. This shall not affect amounts paid in respect of the invention prior to the merging of several notifications of invention. Subsequent payments shall be apportioned in accordance with the new co-inventors' shares.

(4.4) The assignment to third parties of your entitlements to inventor remuneration, information or accounting details is prohibited (Section 399, second alternative of the BGB). This contractual prohibition on assignment shall extend to assignments to any third party, i.e. including to assignments to co-inventors and other employees of Carmeq GmbH or of affiliated undertakings. The contractual prohibition on assignment shall continue to exist even after your employment relationship has come to an end.

(4.5) If a provision of this agreement is invalid, all other provisions shall remain in force. In this case, the contractual partners undertake to work together to establish a provision which realizes the economic purpose of the invalid provision in an effective manner. The same shall apply if the agreement, in the opinion of both contractual partners, contains an unintended lacuna in the provisions.

5. Declaration of agreement

We hereby offer you the following amounts, which have already been explained above, in return for your consent to this agreement; after statutory deductions, these amounts shall be apportioned among the inventors involved in accordance with their co-inventors' shares.

Waiver of rights	for each invention	for each inventor
Inventor remuneration	for each invention	for each inventor
Total upon signature	for each invention	for each inventor

We would ask you to notify us that you agree to the abovementioned provisions regarding the purchase of the rights under Sections 13, 14 and 16 ArbEG and to the inventor remuneration by signing the enclosed copy of the letter **within 14 days** and sending the

www.carmeq.com

Carmeq GmbH Carnotstraße 4, 10587 Berlin Telephone +49 30 3983537-0 Fax +49 30 3983537-199 Email info@carmeq.com Managing Directors Berend Wegner (Spokesperson) Michael Dinné Charlottenburg District Court HRB 86104 B Bank Commerzbank Wolfsburg Account 6845051 Sort Code 26941053 IBAN DE44 2694 1053 0684 5051 00 SWIFT COBADEFF269

original (not a fax) back to us immediately.

Yours sincerely

[signature]

[signature]

[stamp]

Dr. Stefan E. Ortmann

Karl Sempf

In respect of the service invention of which I gave notice by way of the notification of invention under the internal file reference **2018/1557**, I

☒ agree

☐ do not agree

to the purchase of the rights under Sections 13, 14 and 16 ArbEG and to the inventor remuneration offered.

11.27.18 [signature]

Date Hecht, Denny

Enclosures

1 copy of the letter

CARMEQ.

SB	erl. Dat.
Frist:	
K-ILI - 6. Dez. 2018	
Admin:	erl. Dat.
Erl.	

Carmaq GmbH Camotstraße 4 D-10587 Berlin

Herrn
Denny Hecht
Ostendstraße 16
39365 Eilsleben

+49 - (0) 53 61 - 8 - 971942

Ihre Zeichen
Ihre Nachricht
Unser Zeichen
Durchwahl
Email
Pit Boys Ansprechpartner

08. November 2018 Datum

**Ihre Erfindungsmeldung 2018/1557
"Deaktivierung von Touch-Schaltflächen bei Betätigung von Hardware-Tasten"**

Sehr geehrter Herr Hecht,

Ihre oben genannte Erfindung nehmen wir hiermit gemäß § 6 Abs. 1 des Gesetzes über Arbeitnehmererfindungen (ArbEG) in Anspruch, soweit sie nicht bereits gemäß § 6 Abs. 2 ArbEG als in Anspruch genommen gilt. Mit der Inanspruchnahme gehen Ihre Rechte an der Erfindung gemäß § 7 Abs. 1 ArbEG auf die Carmaq GmbH über. Wir weisen darauf hin, dass hierdurch die Schutzfähigkeit Ihrer Erfindung nicht anerkannt wird.

Ein vorläufiger Schutz der Erfindung ist erst mit Hinterlegung eines Schutzrechts bei einem Patentamt gegeben. Bis zum Zeitpunkt der Veröffentlichung der Schutzrechtsanmeldung besteht die Ihnen nach § 24 Abs. 2 ArbEG obliegende Geheimhaltungspflicht.

Wir bitten Sie um Mitteilung, falls sich Ihre angegebene Privatanschrift oder Kostenstelle ändern sollte oder Sie zu dieser Erfindung eine parallele Verbesserungs-idee einreichen sollten. Ferner bitten wir Sie um Benachrichtigung, falls nach Ihrer Kenntnis der Patentgegenstand im Volkswagen-Konzern und/oder bei Dritten benutzt werden soll oder benutzt wird.

Bei sachlichen und organisatorischen Fragen wenden Sie sich bitte an Ihren Ansprechpartner bei Volkswagen, Herrn Dr. Boyeunter der internen Telefonnummer

www.carmeq.com

Carmaq GmbH Camotstraße 4, 10587 Berlin Telefon +49 30 3983537-0 Fax +49 30 3983537-199 E-Mail info@carmeq.com Geschäftsführung
Dr. Stefan E. Ortmann (Sprecher) Karl Sempf Amtsgericht Charlottenburg HRB 88104 B Bank Commerzbank Wolfsburg SWIFT COBADEFF269
IBAN DE44 2694 1053 0884 5051 00

PATENT

REEL: 051176 FRAME: 0042

Zusätzlich bieten wir Ihnen hiermit den Abschluss folgenden Vertrages an:

Zweck dieses Vertrages ist die grundsätzliche Regelung der von der Carmeq GmbH an Sie zu zahlenden Erfindervergütung. Ferner soll der Verzicht auf Rechte aus einzelnen Vorschriften des ArbEG, welche einen hohen administrativen Aufwand bedeuten, gegen Zahlung eines pauschalen Betrags geregelt werden.

1. Pauschalzahlung für Vergütungsansprüche

(1.1) Ob die Erfindung von der Carmeq GmbH zukünftig wirtschaftlich verwertet wird, kann zum jetzigen Zeitpunkt ungewiss sein. Ebenso lassen sich heute über die Aussichten einer evtl. Schutzrechtserlangung bzw. den Rechtsbestand von Schutzrechten im In- und Ausland keine abschließenden Aussagen treffen.

Die Vertragspartner wollen gleichwohl zum jetzigen Zeitpunkt

- eine Vergütungsregelung für mögliche und von den Vertragspartnern nicht näher vorhersehbare Eigennutzungen durch die Carmeq GmbH und mit ihr verbundene Unternehmen, sowie für eine etwaige Wirkung als Sperrpatent bzw.
- eine abschließende Abgeltung eines etwaigen Anspruchs auf Vergütung im Fall der Nichtnutzung (Vorratswirkung des Schutzrechts) treffen.

Die Carmeq GmbH zahlt für die Erfindung in Anerkennung der erfinderischen Leistungen und zur vollständigen und endgültigen Abgeltung dieser eventuellen Vergütungsansprüche vorab einen Betrag von _____, welcher nach den Miterfinderanteilen aufgeteilt wird, jedoch mindestens _____ je Erfinder beträgt.

(1.2) Wird für die Erfindung erstmals mit Wirkung für Deutschland ein rechtsbeständiges Patent erteilt, zahlt die Carmeq GmbH für das erteilte Patent als vollständige und endgültige Abgeltung der eventuellen Vergütungsansprüche gemäß Ziffer (1.1) einen weiteren Betrag i. H. v. _____, welcher nach den Miterfinderanteilen aufgeteilt wird. Wird für die Erfindung kein Schutzrecht mit Wirkung für Deutschland hinterlegt, erfolgt die Zahlung bei der ersten Erteilung eines rechtsbeständigen Auslandspatents.

(1.3) Die Erfindervergütung nach Ziffer (2) bleibt unberührt. Die gemäß Ziffer (1.1) und (1.2) gezahlten Beträge sind darauf anrechenbar.

2. Erfindervergütung bei Eigennutzung

(2.1) Sofern im Falle einer wirtschaftlichen Verwertung ein erfindungsbezogener Gesamtumsatz von _____ überstiegen wird, erhalten Sie hierfür eine weitere Erfindervergütung auf der Grundlage des ArbEG und der Amtlichen Richtlinien für die Vergütung von Arbeitnehmererfindungen im privaten Dienst (RL).

Eine Überprüfung des erfindungsgemäßen Gesamtumsatzes (ohne Abgaben) erfolgt nach rechtsbeständiger Erteilung bzw. Versagung des/der mit Wirkung für Deutschland angemeldeten Schutzrechts/e. Wird für die Erfindung kein Schutzrecht mit Wirkung für Deutschland hinterlegt, erfolgt die Nutzungsüberprüfung bei der ersten Erteilung eines rechtsbeständigen Patents für die Erfindung bzw. bei Versagung aller für die Erfindung angemeldeten Schutzrechte.

(2.2) Für weitere, ggf. auch zukünftige Nutzungen einbeziehende Vergütungsvereinbarungen wird ergänzend Folgendes vereinbart:

- Ihr persönlicher Anteilsfaktor gemäß RL Nrn. 30 ff., welcher den Anteil des Betriebes am Zustandekommen der Erfindung und Ihre Stellung im Betrieb berücksichtigt, wird mit
- Die Staffelbeträge gemäß der Tabelle in RL Nr. 11 finden bei Eigennutzungen der Carmeq GmbH und mit ihr verbundenen Unternehmen Anwendung.
- Treten weitere Miterfinder hinzu, hat die Carmeq GmbH das Recht, die Miterfinderanteile auf der Grundlage der bisherigen und weiteren Erfindungsmeldung(en) sowie der Nachanmeldung(en) neu zu bestimmen und die Vergütungsregelungen anzupassen (§ 315 BGB).

3. Pauschalzahlung für Rechteverzicht

(3.1) Die Carmeq GmbH zahlt für die Erfindung als Ausgleich der nachstehenden Wirkungen einen weiteren Betrag von _____, welcher nach den Miterfinderanteilen aufgeteilt wird, jedoch mindestens _____ je Erfinder beträgt. Dieser Betrag ist auf etwaige künftige Vergütungsansprüche nicht anrechenbar.

(3.2) Als Gegenleistung entbinden Sie die Carmeq GmbH:

- Von der Schutzrechtsanmeldepflicht nach § 13 ArbEG, wonach der Arbeitgeber verpflichtet ist, eine gemeldete Erfindung im Inland zur Erteilung eines Schutzrechts unverzüglich anzumelden.
- Von der Freigabepflicht nach § 14 ArbEG, wonach der Arbeitgeber dem Arbeitnehmer-erfinder die Erfindung für solche Auslandsstaaten freizugeben hat, in denen der Arbeitgeber keine Schutzrechte erwerben will.
- Von der Informationspflicht über das Schutzrechtserteilungsverfahren nach § 15 Abs. 1 ArbEG. Diese Informationen stehen nach Veröffentlichung des Schutzrechts regelmäßig über das Intranet der Carmeq GmbH und/oder die Internetdatenbanken der Patentämter zur Verfügung bzw. können bei diesen angefordert werden und
- von der Anbieterspflicht nach § 16 ArbEG, wonach der Arbeitgeber dem Arbeitnehmer-erfinder auf dessen Verlangen die jeweilige Schutzrechtsposition zu übertragen hat, wenn der Arbeitgeber die Erteilung eines Schutzrechtes nicht weiterverfolgen oder ein erteiltes Schutzrecht nicht aufrechterhalten will.

Die Praxis zeigt, dass die Rechte gemäß §§ 13, 14 und 16 ArbEG für den Arbeitnehmer in aller Regel von geringer Bedeutung sind, da der Arbeitgeber in den wirtschaftlich bedeutsamen Ländern selbst anmeldet und auch nur Rechte aufgibt, aus denen er keinen Nutzen mehr erwartet. Daher wären Auslandsschutzrechte oder die Weiterverfolgung der Ihnen durch die Carmeq GmbH angebotenen Schutzrechte im Regelfall lediglich mit hohen Kosten und geringen Verwertungschancen verbunden.

(3.3) Darüber hinaus will die Carmeq GmbH mit Ihnen die Auskunft und Rechnungslegung für Vergütungsansprüche auf ein im Verwaltungsaufwand vertretbares Maß begrenzen. Für alle zukünftigen Vergütungen stellen die von der Carmeq GmbH und von den mit ihr verbundenen Unternehmen geführten Jahrescomputerlisten über die Stückzahlen verkaufter erfindungsgemäßer Produkte und die erfindungsgemäßen Stückpreise bzw. die erfindungsbezogenen Lizenzinnahmen die allein maßgebliche Grundlage der Vergütungsbeurteilung dar und auch ein weitergehender Anspruch auf Auskunft und Rechnungslegung ist hierauf beschränkt.

Für diese Eingrenzung der Auskunft und Rechnungslegung ist ebenfalls ein Anteil des Betrages gemäß Ziffer (3.1) berücksichtigt.

(4.1) Verbundene Unternehmen im Sinne dieses Vertrages sind alle derzeitigen und zukünftigen in- und ausländischen Gesellschaften der Carmeq GmbH bzw. Beteiligungsgesellschaften der Carmeq GmbH und deren jeweilige Rechtsvorgänger und -nachfolger.

(4.2) Bei Lizenzvergabe an nicht verbundene Unternehmen oder Beteiligungsgesellschaften wird der Erfindungswert durch Multiplikation der Bruttolizeneinnahme mit einem Umrechnungsfaktor in Höhe von $\frac{1}{1 + \text{Umsatzsteuer}}$ ermittelt. Die Bruttolizeneinnahmen sind Lizenz

(4.3) Die Carmeq GmbH behält sich vor, mehrere Erfindungsmeldungen zu einer Erfindung zusammenzufassen. Soweit die Erfindung hiervon betroffen ist, wird hierdurch ggf. eine Anpassung der ursprünglichen (Mit-)Erfinderanteile erforderlich. Vor Zusammenfassung mehrerer Erfindungsmeldungen ausbezahlte Beträge für die Erfindung bleiben hiervon unberührt. Nachfolgende Zahlungen werden entsprechend den neuen Miterfinderanteilen aufgeteilt.

(4.4) Eine Abtretung Ihrer Erfindervergütungs-, Auskunfts- sowie Rechnungslegungsansprüche an Dritte ist ausgeschlossen (§ 399 2. Alt. BGB). Dieses vertragliche Abtretungsverbot erstreckt sich auf Abtretungen an jeden Dritten, also auch auf Abtretungen an Miterfinder und sonstige Mitarbeiter der Carmeq GmbH bzw. von verbundenen Unternehmen. Das vertragliche Abtretungsverbot besteht auch nach Beendigung Ihres Arbeitsverhältnisses fort.

(4.5) Falls eine Regelung dieses Vertrages nichtig sein sollte, bleiben alle anderen Bestimmungen in Kraft. Die Vertragspartner verpflichten sich für diesen Fall, an der Schaffung einer Regelung mitzuwirken, welche den wirtschaftlichen Zweck der nichtigen Regelung in wirksamer Weise verwirklicht. Gleiches gilt, wenn der Vertrag nach Auffassung beider Vertragspartner eine ungewollte Regelungslücke enthält.

5. Einverständniserklärung

Für Ihr Einverständnis mit diesem Vertrag bieten wir Ihnen folgende, vorstehend bereits erläuterten Beträge an, die – nach Minderung um die gesetzlichen Abzüge – auf die beteiligten Erfinder gemäß ihrem Miterfinderanteil aufgeteilt werden:

Rechteverzicht	pro Erfindung	- pro Erfinder
Erfindervergütung	- pro Erfindung	, - pro Erfinder
Zusammen bei Unterschrift	- pro Erfindung	, - pro Erfinder

Wir bitten Sie, uns durch Ihre Unterschrift auf der beigefügten Briefkopie **innerhalb von 14 Tagen** mitzuteilen, ob Sie mit der o. g. Regelung zum Abkauf der Rechte gemäß §§ 13, 14 und 16 ArbEG und der Erfindervergütung einverstanden sind und dieselbe im Original (kein Telefax) umgehend an uns zurückzusenden.

Mit freundlichen Grüßen



Dr. Stefan E. Ortmann



Karl Sempf

SB	erl. Dat.
Frist:	
K-ILI	- 6. Dez. 2018
Admin:	erl. Dat.
Erl.	

Für die Dienstleistung, die ich mit der Erfindungsmeldung unter dem internen Aktenzeichen **2018/1557** gemeldet habe, bin ich mit dem Abkauf der Rechte nach §§ 13, 14, 16 ArbEG und der angebotenen Erfindervergütung

☒ einverstanden ☐ nicht einverstanden

27.11.18 D. Hecht
Datum Hecht, Denny

Anlage

1 Briefkopie